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P R O T O K Ó Ł Nr 3/2024 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 
w dniu 22 października 2024 r. w Urzędzie Miejski w Śremie 

 
Przewodnicząca Komisji – Justyna Bąkowska 14 października 2024 r. 

zwołała posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska 
Rady Miejskiej w Śremie na 22 października 2024 r. O zwołaniu posiedzenia 
zostali powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie Komisji 
oraz zaproszeni goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 
Członkowie Komisji obecni wg listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. Obecnych 7 członków komisji, wszyscy obecni. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS; 
2. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU; 
3. Klaczyński Tomasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Śremie; 
4. Kocemba Józef - Członek Zarządu Towarzystwa Pomocy Potrzebującym 

im. Św. Brata Alberta "Nadzieja" w Śremie;  
5. Ratajczak Sławomir – Zastępca Burmistrza. 

 
Przewodnicząca Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzyła 
posiedzenie, powitała członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

Następnie poinformowała, że porządek obrad został przekazany radnym 
drogą elektroniczną i zapytała o propozycje zmian. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag/zmian do porządku posiedzenia. 
 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 2/2024 z posiedzenia Komisji 
2. Informacja dotycząca działań podejmowanych przez gminę Śrem 

w zakresie ochrony środowiska.  
3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z trzech drzew uznanych 
za pomniki przyrody na promenadzie nad Wartą w Śremie; 

b)  w sprawie rocznego programu współpracy gminy Śrem z organizacjami 



pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2025 r; 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2022 – 2025. 

4. Sprawy bieżące w zakresie działania komisji. 
 
 
 
ad.1. Przyjęcie protokołu 2/2024 z posiedzenia Komisji 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że do protokołu 2/2024 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdziła, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
 
ad. 2. Informacja dotycząca działań podejmowanych przez gminę Śrem 
w zakresie ochrony środowiska. (informacja stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu). 

Informacja została przesłana Radnym drogą elektroniczną 
wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji, w związku z powyższym 
przystąpiono do dyskusji. 
 Dyskusji nie podjęto. 
 
 
ad.3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z trzech drzew uznanych 
za pomniki przyrody na promenadzie nad Wartą w Śremie. 
Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz. 

 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

 Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy są przewidziane nasadzenia 
zastępcze? 
 Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że nasadzeniem 
uzupełniającym zajmuje się Pion Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej. Dodała, 
że prawdopodobnie w tych miejscach będą wykonywane nowe nasadzenia, 
ale nie ma wiedzy, czy będą to drzewa z tego samego gatunku. 
 Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak dodał, że gmina co roku prowadzi 
nasadzenia. Poinformował, że podmioty gospodarcze, które wycinają drzewa 



np. pod inwestycje są zobowiązane, do wykonania nasadzeń zastępczych. Jeżeli 
nie mają miejsca na swoich terenach to wtedy zwracają się z prośbą do gminy, 
aby nasadzenia wykonać na terenie wskazanym przez gminę. 
 Dyskusje zakończono. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały. 
Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 

ZA (7) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Paulina Szulc 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
 

b) w sprawie rocznego programu współpracy gminy Śrem z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2025 r. 
Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. Zgłosiła 

również autopoprawkę dot. aktualizacji podstawy prawnej - ustawy 
o samorządzie gminnym: Dz. U. z 2024 r. poz. 1465. 
 

Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
 Dyskusji nie podjęto. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 0  
Wyniki imienne: 

ZA (7) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Paulina Szulc  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  



BRAK GŁOSU (0)  
NIEOBECNI (0) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2022 – 2025. 
Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. Zgłosiła 

również autopoprawkę dot. aktualizacji podstawy prawnej - ustawy 
o samorządzie gminnym: Dz. U. z 2024 r. poz. 1465. 

 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
 Dyskusji nie podjęto. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 0  
Wyniki imienne: 

ZA (7) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Paulina Szulc  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
BRAK GŁOSU (0)  
NIEOBECNI (0) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
 
Opinia Komisja w sprawie projektów uchwał stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu. 
 Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi złącznik do 5 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 



ad.4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  
Przewodnicząca Komisji na prośbę gościa oddała głos Panu Józefowi 

Kocembie, Członkowi Zarządu Towarzystwa Pomocy Potrzebującym 
im. Św. Brata Alberta "Nadzieja" w Śremie. 

 
 
Pan Józef Kocemba po krótce przedstawił zgromadzonym swoją osobę. 

Następnie poinformował, że istnieje pilna potrzeba powstania ogrzewalni 
w Śremie. Przekazał, że kiedyś taka ogrzewalnia istniała w Nochowie przy Domie 
dla Bezdomnych. Osoby, które były zagrożone zimnem, mogły przyjść 
lub przywoziła ich Straż Miejska i mogły bezpiecznie, w cieple spędzić noc.  
Jednak po przebudowie ogrzewalnia została zlikwidowana.  Dodał, że w wielu 
miastach istnieją ogrzewalnie, a w dużych miastach jest ich nawet więcej. 
Stwierdził, że zdaje sobie sprawę, iż na szybko ciężko będzie zorganizować 
coś stałego, jednak można by na początek wynająć mieszkanie/lokal, w którym 
takie osoby mogłyby się schronić przed zimnem. Dodał, że przeprowadził 
również wstępne rozeznanie i są specjalne kontenery, które mogłyby posłużyć 
na ten cel. Kontener taki jest specjalnie dostosowany tzn. docieplony oraz 
spełnia wymogi PPOŻ. Przekazał, że ogrzewalnia miałaby służyć ludziom chorym 
– bo alkoholizm to choroba, często niereformowalnym, ale nadal są to ludzie. 
Podsumowując zwrócił się z prośbą, do Burmistrza oraz Radnych, 
o uwzględnienie w budżecie środków na stworzenie ogrzewali.  

 
Radny Łukasz Brzeziński zapytał czy znany jest koszt zakupu takiego 

kontenera? 
 Pan Józef Kocemba odpowiedział, że jest to kwota ok. 120 000,00 zł 

z transportem do Śremu, ponieważ firma jest z Krakowa.  
Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak poinformował, że Rozporządzenie 

Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej z dnia 27 kwietnia 2018 r. w sprawie 
minimalnych standardów noclegowni, schronisk dla osób bezdomnych, 
schronisk dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi i ogrzewalni, 
szczegółowo określa wymogi, jakie musi spełniać ogrzewalnia i trzeba dokładnie 
sprawdzić czy taki kontener spełniałby te wszystkie normy. 

Pan Józef Kocemba odpowiedział, że na szybko trudno będzie 
zorganizować ogrzewalnie, bo sezon zimowy zaraz się rozpocznie, już były noce 
z temperaturami bliskimi zera. Kontener to raczej inwestycja na kolejny sezon, 
w tym sezonie trzeba szybkiego działania, więc warto pomyśleć/rozważyć 
stworzenie ogrzewalni w jakimś istniejącym lokalu/mieszkaniu. 

Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy Towarzystwo rozmawiało o problemie 
z Fundacją na Rzecz Rewaloryzacji Miasta Śrem? 



Pan Józef Kocemba odpowiedział, że z Fundacją współpracują od początku 
powstania. Jednakże, fundacja nie posiada pomieszczeń, które można by na taki 
cel przeznaczyć. Obecny dom dla bezdomnych stwarza rewelacyjne warunki 
dla mieszkańców. Dodał, że nie byłoby dobrym rozwiązaniem lokować w jednym 
miejscu osób, bezdomnych które często są „niepijącymi alkoholikami”, 
z osobami, które ciągle tkwią w uzależnieniu.  

Przewodnicząca Komisji Justyna Bąkowska zapytała, czy Pan Józef 
ma wiedzę na ile osób musiałaby powstać taka ogrzewalnia? 

Pan Józef Kocemba odpowiedział, że na 5 do 10 osób. 
Przewodnicząca Komisji Justyna Bąkowska zapytała również czy są to tylko 

mężczyźni czy również kobiety? 
Pan Józef Kocemba odpowiedział, że są to głownie mężczyźni, jest jedna 

kobieta, ale ona ma gdzie się schronić. 
Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak przekazał, że jak najbardziej zgadza 

się, że ogrzewalnia jest potrzebna, tylko trzeba zwrócić uwagę by wszystko było 
zgodnie z przepisami. Dodał, że gmina na Dom dla Bezdomnych w Nochowie 
rocznie przeznacza kwotę 400 000,00 zł. 

Pan Józef Kocemba odpowiedział, że zdaje sobie sprawę, że pewne normy 
muszą być zachowane. Jednak nie da się wszystkiego zrobić idealnie w zgodzie 
z ustawami. Dodał, że zna i ma rozeznanie w tego typu ogrzewalniach. 

Radna Katarzyna Sarnowska stwierdziła, że jeżeli firma zajmuje się tego 
typu obiektami/kontenerami przeznaczonymi na różne cele, to na pewno 
je dostosowuje do obowiązujących przepisów. Dodała, że jej zdaniem gmina 
mogłaby się nad tym tematem pochylić, ponieważ alkoholizm to naprawdę 
ciężka choroba. 

Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak przekazał, że on nie ma nic przeciwko 
temu przedsięwzięciu, ponieważ sam zauważył będą w Nochowie, że dopóki 
człowiek się trzyma i nie pije to ma bardzo dobre warunki. Jednak, gdy się złamie 
i jest w największej potrzebie to się go wyrzuca. 

Pan Józef Kocemba odpowiedział, że to nie jest tak, że się go od razu 
wyrzuca, tylko na początek dostaje „kare”. Dodał, że jest regulamin, który trzeba 
przestrzegać. 

Radny Artur Konon, stwierdził, że sprawa została przez Pana Józefa 
Kocembę jasno i rzetelnie przedstawiona.  Zapytał co, może zrobić Komisja 
w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zaproponował, żeby komisja 
zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przeanalizowanie możliwości 
sfinansowania ogrzewalni. 

Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak zapytał, jakie jest wyposażenie takiej 
ogrzewalni? 



Pan Józef Kocemba odpowiedział, że 5 materacy, 5 krzeseł oraz stoik. 
Nie musi być nawet sanitariatów, chodzi tylko o to by było ciepło. Dodał, 
że kontener ma 35 m2, 15 cm docieplenia, specjalne zabezpieczenia od wewnątrz 
oraz dodatkowo jest mobilny. 

Radna Katarzyna Sarnowska stwierdziła, że gmin powinna mieć 
doświadczenie w kwestii kontenerów, ponieważ szatnia na obiekcie sportowym 
w Psarskim jest z kontenerów. Dodała, że zgadza się w tej kwestii 
z Przewodniczącym Rady, że należy się zorientować jaki byłby koszt tej 
inwestycji. 

Pan Józef Kocemba poinformował, że w Polsce funkcjonuje ponad 200 
ogrzewalni i są one zbudowane głownie z kontenerów. Dodał, że może istnieje 
możliwość tańszego zbudowania ogrzewalni. Stwierdził, że na początku sam 
myślał np. o domku holenderskim, ale on ma zupełnie inne wyposażenie, które 
się nie nadaje. Przekazał, iż wie, że, inaczej robi się prywatnie, bo dopóki sytuacja 
finansowa mu pozwalała to pomagał z własnych środków, jednak teraz, 
w obecnej sytuacji, jest zmuszony prosić o pomoc, ponieważ nie jest w stanie 
samodzielnie sfinansować takiego przedsięwzięcia. Zapytał, czy byłaby 
możliwość, aby w roku bieżącym gmina przekazała środki Towarzystwu Brata 
Alberta i wtedy z tych środków Towarzystwo wynajmie lokum w którym 
zlokalizuje ogrzewalnie na najbliższy sezon zimowy 

 
Następnie Przewodnicząca Komisji, Justyna Bąkowska poprosiła Członków 

Komisji, by na kolejne posiedzenie (w m-cu listopadzie), przygotowali swoje 
propozycje do planu pracy na 2024 r. 

 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji – Justyna 

Bąkowska podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady 
o godz. 16:12. 

 
Na tym posiedzenie komisji i protokół zakończono. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska 

 
/-/ Justyna Bąkowska 

 
 



Załączniki do protokołu: 
1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Informacja dotycząca działań podejmowanych przez gminę Śrem 

w zakresie ochrony środowiska  
4. Opinia Komisji w sprawie zaopiniowania projektów uchwał; 
5. Raport z przeprowadzonych głosowań. 

 
 
 
Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


